
Protokół Nr 52/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 19 kwietnia 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku 

3) przystąpienia Gminy Gołdap do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2021 w ramach Funduszu Solidarnościowego 

4) przystąpienia Gminy Gołdap do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021  

w ramach Funduszu Solidarnościowego 

5) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  

o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień 

złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 

6) przyjęcia oceny zasobów pomocy Społecznej Gminy Gołdap za 2020 r. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Gołdap 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

 

Dyrektor OPS Pani Emilia Mor - Górska zgłosiła wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w pkt 3 podpunktu 6) projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny 

zasobów pomocy Społecznej Gminy Gołdap za 2020 r. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie wniosek formalny w sprawie 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w pkt 3 podpunktu 6) projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia oceny zasobów pomocy Społecznej Gminy Gołdap za 2020 r. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły wniosek formalny: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  3 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zgłosiła wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w pkt 3 podpunktu 7) projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Gołdap. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie wniosek formalny w sprawie 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w pkt 3 podpunktu 7) projektu uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły wniosek formalny: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 przeciw 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  3 za 



 

Do pkt 3 

1) i 2) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek omówiła zmiany w planie dochodów. W rozdziale „Urzędy gmin”  

na wniosek kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 1.244,07 zł  

na podstawie umowy ubezpieczenia za uszkodzone mienie. W rozdziale „Oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych” na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego FK 28/2021 z dnia 15 marca 2021 

roku dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 16 375,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

w zakresie wychowania przedszkolnego w roku2021.W rozdziale „Przedszkola” na podstawie decyzji 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego FK 28/2021 z dnia 15 marca 2021 roku dokonuje się zwiększenia  

w planie dochodów o kwotę 42 659,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w roku 2021.W rozdziale „Inne formy wychowania przedszkolnego” na podstawie decyzji 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego FK 28/2021 z dnia 15 marca 2021 roku dokonuje się zwiększenia  

w planie dochodów o kwotę 27 949,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w roku 2021.W rozdziale  „Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze”  

na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego FK 38/2021 z dnia 22 marca 2021 roku dokonuje 

się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 115 992,00 zł z przeznaczeniem na realizację programu Opieka 

75+. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 179.212,07 zł. Zmiany w planie wydatków w rozdziałach: 

- "Drogi publiczne gminne"; "Gospodarka gruntami i nieruchomościami"; "Pozostała działalność";  

"Utrzymanie zieleni w miastach i gminach";  "Oświetlenie ulic, placów i dróg"; "Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby "na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się przesunięć między rozdziałami oraz 

§§ w ramach środków Funduszu Sołeckiego oraz Rad Osiedla z przeznaczeniem na realizację bieżących zadań 

i rzeczywistych potrzeb jednostek pomocniczych. Zmiany- Sołectw Kośmidry przesunięcie 12.000,00 zł;  

Sołectwo Pogorzel przesunięcie 13.000,00 zł; Sołectwo Skocze przesunięcie 14.000,00 zł; Sołectwo 

Jabłońskie przesunięcie 1.000,00 zł; Rada Osiedla nr 1 przesunięcie 10.000,00 zł; Rada Osiedla  

nr 2 przesunięcie 10.000,00 zł; Rada Osiedla nr 3 przesunięcie 10.000,00 zł; Rada Osiedla nr 4 przesunięcie 

10.000,00 zł; Rada Osiedla nr 5 przesunięcie 10.000,00 zł. Dodatkowo dokonuje się przesunięcia w rozdziale 

"Schroniska dla zwierząt" o kwotę 5.394,00 zł z przeznaczeniem m.in. na zakup czipów do elektronicznego 

oznakowania zwierząt w ramach realizacji Programu Opieki Nad Zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na rok 2021. W rozdziale „Drogi wewnętrzne” na wniosek kierownika Wydziału WIK 

dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę per saldo 2.097,52 zł (z czego zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 13.530,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego "Monitoring systemu parkingowego"  

i tym samym zmniejsza się plan wydatków na zadaniu "Przebudowa drogi dojazdowej przy ul Fryderyka 

Chopina 2B z środków RFIL, źródłem pokrycia środków na zadanie "Monitoring systemu parkingowego"  

są środki z inwestycji "Modernizacja kanalizacji deszczowej w Gołdapi" rozdział 90001).W rozdziale 

„Profilaktyczne domy zdrowia” na wniosek kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie 

wydatków o kwotę 155.964,00 zł na zadaniu "Budowa Zakładu Przyrodoleczniczego..." z przeznaczeniem  

na opracowanie dodatkowej dokumentacji projektowej. Przedmiotem umowy będzie opracowanie  

i zweryfikowanie istniejącej dokumentacji technicznej budowlanej Zakładu Przyrodoleczniczego celem 

usunięcia wad i występujących w niej rozbieżności pod kątem określenia wymagań jakim powinny 

odpowiadać zakłady i urządzenia lecznictwa uzdrowiskowego. Źródłem pokrycia są: środki z Rządowego 

Fundusz Inwestycji Lokalnych ( w tym 144.531,52 zł przychody oraz 11.432,48 zł z zadania wspomnianego 

wyżej).W rozdziale 75023 „Urzędy gmin” na wniosek kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia  

w planie wydatków o kwotę 1.244,07 zł na podstawie umowy ubezpieczenia za uszkodzone mienie. 

Dodatkowo na wniosek Kierownika Wydziału USC dokonuje się przesunięcia między rozdziałami  

i §§ o kwotę 7.000,00 zł z przeznaczeniem na wydatki związane z 100-leciem urodzin ( środki z rozdziału 

75023 do rozdziału 75095).W rozdziale „Szkoły podstawowe” na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 

3 w Gołdapi dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 26.100,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę odprawy 

pośmiertnej po zmarłym pracowniku. W rozdziale „Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli” na wniosek 

Kierownika Wydziału OSS dokonuje się przesunięć między rozdziałami i §§ środki zabezpieczone  

na doskonalenie zawodowe nauczycieli.(Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi wysokość 13.000,00 zł, Szkoła 

Podstawowa Nr 2 w Gołdapi wysokość10.000,00 zł, Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi wysokość 13.400,00 

zł, Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi wysokość 11.400,00 zł, Szkoła Podstawowa im. Michała Kajki  

w Grabowie wysokość 10.050,00 zł, Szkoła Podstawowa w Pogorzeli wysokość 4.350,00 zł, Przedszkole 

Samorządowe Nr 1 w Gołdapi wysokość 5.800,00zł, Urząd Miejski w Gołdapi wysokość 35.262,03 zł). 



W rozdziale „Pozostała działalność" na wniosek Pełnomocnika ds. strategii i rozwoju gminy dokonuje  

się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 29.000,00 zł z przeznaczeniem na zadania związane  

z przygotowaniem następujących dokumentów strategicznych:1) Strategii rozwoju społeczno - gospodarczego 

Gminy Gołdap do 2030 roku.2) Planu rozwoju uzdrowiska Gołdap na lata 2021-2027.3) Diagnozy społeczno-

gospodarczej Gminy Gołdap. Gmina Gołdap posiada Strategię Rozwoju Społeczno-Gospodarczego do roku 

2025 przyjętą Zarządzeniem Burmistrza Gołdapi nr 774/X/2013 z dnia 25 października 2013 roku. Analiza 

dokumentu wykazała, iż większość z założonych w niej celów została zrealizowana, głównie za pomocą 

środków z UE pozyskanych w ramach perspektywy finansowej na lata 2014-2020. Obecnie na poziomie 

krajowym wojewódzkim trwają intensywne prace w nad tworzeniem i aktualizacją dokumentów 

strategicznych, które będą wyznaczały kierunki interwencji w nowym okresie finansowania na lata 2021-2027. 

Podstawą do realizacji tych prac są zmiany w przepisach dotyczących polityki rozwoju i planowania 

strategicznego również na poziomie gminy. Nowelizacja ustawy o samorządzie gminnym wprowadza nowy 

uspołeczniony tryb przygotowania i uchwalenia strategii rozwoju gminy oraz nowe wymogi  

co do jej zgodności ze strategią województwa czy powiązania z dokumentami planistycznymi. Zgodnie  

z nowymi wymogami dokumenty o charakterze strategicznym i programowym powinny być przygotowane 

również w oparciu o przepisy ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju, prawo ochrony środowiska, 

ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawą o ochronie przyrody i ustawą z dnia  

o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 

o ocenach oddziaływania na środowisko. Szacowanie kosztów opracowania ww. dokumentów zostało ustalone 

w oparciu o ofertę Warmińsko-Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego S. A. z siedzibą w Olsztynie  

z terminem wykonania do 13grudnia 2021 roku.). Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 85149 "Program 

polityki zdrowotnej". Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 323.743,59 zł. Plan dochodów zwiększa 

się o kwotę179.912,07 zł i po zmianach wynosi 111.785.169,20 zł. Plan wydatków zwiększa się o kwotę 

323.743,59 zł i po zmianach wynosi 120.456.123,68 zł. Deficyt budżetu wynosi o jest takżea8.670.954,48 zł. 

Przychody budżetu wynoszą 12.142.802,48 zł. Rozchody budżetu wynoszą 3.471.848,00 zł. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że burmistrz oświadczał, że nie będzie zwiększenia kosztów  

na Zakład Przyrodoleczniczy a w przedstawionym projekcie uchwały wskazana jest kwota 156.000,00  

zł na zakład. Wg radnego, burmistrz umarza podatki lekką ręką a kwestię powołania audytu w PWiK 

przewodniczący zamiata pod dywan.  

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, z czego w rozdziale 80146 wynika kwota 35.262,03 zł. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że są to środki na doskonalenie zawodowe nauczycieli. 

  Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński poprosił o doprecyzowanie danych środków na doskonalenie 

nauczycieli. Powiedział, że w rozdziale 85116 w 2017 r. była przeznaczona kwota w wysokości 196.800,00 zł 

na projekt Zakładu Przyrodoleczniczego. Zapytał, kto przygotowuje nowy projekt.  

 Zastępca Kierownika Wydziału WIK Pani Magda Kardel odpowiedziała, że biuro projektowe Pana Piotra 

Marcinkowskiego. Dane biuro przygotowywało we wrześniu także opinię. 

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, czy na podstawie § 12 umowy w związku  

z otrzymaniem  wadliwej dokumentacji burmistrz wystąpił do poprzedniego wykonawcy. Zapytał, czy umowa 

na nowy projekt została podpisana i czy można przesuwać środki przyznane na inne cele z RFiL. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że urząd dysponuje środkami na podstawie algorytmu 

z przeznaczeniem na inwestycje, jeżeli są środki.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że pojawił się nowy wydatek, gdyż nie zadbano  

o prawidłowe wykonanie projektu Zakładu Przyrodoleczniczego. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że burmistrz nie zadbał o skorzystanie z możliwości wystąpienia 

o nałożenie kary umownej na firmę Vitaro w związku z błędnie wykonanym projektem. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Ewa Bogdanowicz – Kordjak odpowiedziała na pytanie odn. kwoty  

w rozdziale 80145 dotyczącej doskonalenia nauczycieli. Powiedziała, że szkoły złożyły zapotrzebowanie  

na doskonalenie nauczycieli a pozostała kwota – 35.262,03 zł – została zabezpieczona na wypadek chęci 

kształcenia nie ujętego w początkowym planie. Środki muszą mieć zabezpieczenie w budżecie.  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czego dotyczy pozycja z uszkodzonym mieniem. 

P.o. Kierownika Wydziału WA Pani Róża Popławska odpowiedziała, że jest to odszkodowanie  

za uszkodzenie komputera. Kwota w całości została pokryta z ubezpieczenia.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że winę za całą sytuację związaną z zakładem ponosi burmistrz  

i przewodniczący powinien o tym powiadomić prokuraturę.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto opuścił spotkanie  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021-2036. 



W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4za,2 wstrzymujące się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

3) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Gołdap do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2021 w ramach 

Funduszu Solidarnościowego. 

Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że w związku ze złożonym wnioskiem  

o dofinansowanie programu Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej - edycja 2021 finansowanym  

ze środków Funduszu Solidarnościowego oraz w związku z realizacja usług dla osób niepełnosprawnych 

należy podjąć stosowną uchwałę o przystąpieniu do programu. Celem programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” jest rozpowszechnienie usług asystenta, a w efekcie zwiększenie szans osób 

niepełnoprawnych na prowadzenie bardziej samodzielnego i aktywnego życia. Program będzie realizowany 

od 1 stycznia 2021 r. do dnia 31 grudnia 2021 r. Głównym celem Programu jest wprowadzenie usługi asystenta 

jako formy ogólnodostępnego wsparcia dla: dzieci do 16 roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności 

łącznie ze wskazaniami: konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby w związku  

ze znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej egzystencji oraz konieczności stałego współudziału  

na co dzień opiekuna dziecka w procesie jego leczenia, rehabilitacji i edukacji oraz osób niepełnosprawnych 

posiadających orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności (albo orzeczenie 

równoważne). Do zadań asystenta należeć będzie m. in. pomoc w wyjściu, powrocie oraz/lub dojazdach 

w wybrane przez uczestnika Programu miejsce (np. dom, praca, placówki oświatowe i szkoleniowe, świątynie, 

placówki służby zdrowia i rehabilitacyjne, gabinety lekarskie i terapeutyczne, urzędy, znajomi, rodzina, 

instytucje finansowe, wydarzenia kulturalne/ rozrywkowe/społeczne/sportowe), w zakupach, z zastrzeżeniem 

aktywnego udziału uczestnika Programu przy ich realizacji, w załatwianiu spraw urzędowych, w nawiązaniu 

kontaktu/współpracy z różnego rodzaju organizacjami, w korzystaniu z dóbr kultury (np. muzeum, teatr, kino, 

galerie sztuki, wystawy). Uczestnik Programu nie płaci za usługi asystenta.  

  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Gołdap do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 

2021 w ramach Funduszu Solidarnościowego 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

4) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Gołdap do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021 w ramach Funduszu 

Solidarnościowego. 

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała,  że w związku ze złożonym wnioskiem  

o dofinansowanie programu Opieka wytchnieniowa - edycja 2021 finansowanym ze środków Funduszu 

Solidarnościowego oraz w związku z realizacją usług dla osób niepełnosprawnych należy podjąć stosowną 

uchwałę o przystąpieniu do programu. Opieka wytchnieniowa ma na celu odciążenie członków rodzin lub 

opiekunów osób niepełnosprawnych poprzez wsparcie ich w codziennych obowiązkach lub zapewnienie 

czasowego zastępstwa. Dzięki temu wsparciu opiekunowie zaangażowani na co dzień w sprawowanie opieki 

dysponować będą czasem, który będą mogły przeznaczyć na odpoczynek jak również na załatwienie 



niezbędnych spraw. Program adresowany jest do członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią 

opiekę nad dziećmi z orzeczeniem o niepełnosprawności lub osobami posiadającymi orzeczenie o znacznym 

stopniu niepełnosprawności, zgodnie z ustawą z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej 

oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych albo orzeczenie równoważne do wyżej wymienionego które 

wymagają usługi opieki wytchnieniowej. Program realizowany będzie w formie świadczenia opieki 

wytchnieniowej  w formie pobytu dziennego w miejscu zamieszkania uczestnika. Uchwale nadaje się wsteczną 

moc obowiązywania ponieważ ośrodek Pomocy Społecznej w Gołdapi poczynił już kroki celem realizacji  

w/w Programu. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński podziękował dyrektor OPS za podejmowane wyzwania oraz 

rozszerzanie oferty w wspieraniu osób niepełnosprawnych.  

Członek Komisji Pan Marian  Mioduszewski przyłączył się do podziękowań. 

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Gołdap do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021 w ramach 

Funduszu Solidarnościowego 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

 5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały określenia wzoru wniosku  

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 

3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. 

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że w związku z art. 7 ust. 1e ustawy z dnia  

21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych oraz art. 38 ustawy z dnia 10 grudnia 2020 r. o zmianie 

niektórych ustaw wspierających rozwój mieszkalnictwa rada gminy określa w drodze uchwały, wzór wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz deklarację o dochodach gospodarstwa domowego. W myśl 

powołanego art.7 ust.1e ustawy o dodatkach mieszkaniowych rada gminy została zobowiązana do podjęcia  

w terminie do 1 lipca 2021 r. uchwały określającej wzór wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzór deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego, o której mowa w art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 21 czerwca 

2001 r. o dodatkach mieszkaniowych. Powołany przepis art. 7 ust.1e został wprowadzony do ustawy  

o dodatkach mieszkaniowych mocą art. 11 pkt 7 lit. b ustawy z dnia 10 grudnia 2020 r. o zmianie niektórych 

ustaw wspierających rozwój  mieszkalnictwa. Przywołana ustawa zmieniająca stanowi w art. 38, że w terminie 

do dnia 1 lipca 2021 r., rady gmin mają obowiązek podjąć uchwały określające wzór wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz deklarację o dochodach gospodarstwa domowego.   

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały określenia wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

6) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny 

zasobów pomocy Społecznej Gminy Gołdap za 2020 r. 

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że na podstawie art. 16a ust. 1 ustawy o pomocy 

społecznej gmina przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. Organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego  

w oparciu o art. 16a ust. 4 ww. ustawy przedstawia, co roku odpowiednio radzie gminy ocenę zasobów pomocy 

społecznej. Ocena jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. Zasoby pomocy społecznej gminy 



Gołdap, określone w załączniku do niniejszej uchwały obejmują w szczególności dane dotyczące sytuacji 

demograficznej i społecznej, przedstawiają infrastrukturę wybranych podmiotów realizujących zadania 

polityki społecznej, dane dotyczące kadry Ośrodka Pomocy Społecznej oraz nakłady finansowe na zadania 

zrealizowane przez pomoc społeczną w latach 2019-2020 oraz prognozę potrzeb na 2021 rok.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

7)  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Gołdap 

 

 P.o. Kierownika Wydziału WA Róża Popławska powiedziała, że zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, rada gminy może ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta. W 2013 roku Rada Miejska  

w Gołdapi podjęła Uchwałę Nr XXXIII/241/2013 w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Gołdap, w której wysokość diety ustalono  

na poziomie 150,00 zł miesięcznie. Następnie w 2016 roku Rada Miejska Uchwałą Nr XXV/176/2016 

podwyższyła wysokość diety do 300,00 zł miesięcznie. W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się 

podwyższenie wysokości diety do 450,00 zł miesięcznie. Doceniając zaangażowanie przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy Gołdap w działalność na rzecz lokalnej społeczności 

oraz wzrost działań, jakie wykonują Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli, proponuje się zwiększenie 

wysokości diety przysługującej w związku z realizowaniem zadań wynikających ze sprawowanej funkcji.  

W perspektywie ostatnich pięciu lat wysokość płacy minimalnej oraz stawki godzinowej stopniowo wzrasta, 

w konsekwencji czego wysokość diety przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy, stanowiącą rekompensatę za utracone korzyści (np. dochód) w związku z pełnieniem funkcji 

społecznej, powinna zostać zwiększona. Realizowanie przez przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych gminy obowiązków wynikających w szczególności z realizacji zadań w ramach 

Funduszu Sołeckiego oraz środków budżetowych przeznaczonych na Osiedla, jak również z utrzymaniem 

porządku i estetycznego wyglądu miejscowości i terenów wchodzących w skład sołectw i osiedli, zachodzi 

potrzeba urealnienia przyznanej diety. Okazując szacunek dla ciężkiej pracy przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych oraz mając na uwadze powyższe zmiana obowiązującej uchwały  

w zakresie wysokości diet wydaje się w pełni uzasadniona.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że wyłącza się z głosowania w danym punkcie. 

Członek Komisji Pan Marian Mioduszewski powiedział, że wg niego diety sołtysów powinny być 

zróżnicowane pod względem wielkości sołectwa, ilości mieszkańców w danym sołectwie. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz podzielił zdanie poprzednika. 

Radny Pan Andrzej Tobolski również poparł wcześniejsze stanowisko. 

Sołtys Sołectwa Rożyńsk Wielki Pani Anna Perżyło powiedziała, że małe sołectwa mają czasami większą 

rozpiętość powierzchniową. W czasie pandemii sołtysi dodatkowo roznosili maseczki, opłacali mieszkańcom 

podatki itp.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Gminy Gołdap 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za, 1 wstrzymujący się, 1 brak głosu  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 przeciw,  

   1 wstrzymujący się,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się, 1 brak głosu  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

 

 



Do pkt 5 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w 2020 r. podatnicy gminy Gołdap z inicjatywy Pana Burmistrza 

przekazali dla gminnej spółki Przedsiębiorstwo Wodno – Kanalizacyjne PWiK kwotę 521.000,00 zł. Ponownie 

zawnioskował o natychmiastowy audyt w spółce PWiK. 

Członek Komisji Pan Marian Mioduszewski opuścił spotkanie.  

Aneta Milczarek przedstawiła  informację o podejmowanych działaniach przez Gminę Gołdap związanych 

z przygotowaniem do nowego okresu finansowania UE na lata 2021-2027. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy w tym roku ruszy budowa chodnika do granicy. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że są małe szanse na zrealizowanie 

inwestycji w bieżącym roku, do końca roku powinien być rozstrzygnięty przetarg.  

 Członek Komisji  Zdzisław Mieruński zawnioskował, by na kolejną sesję Burmistrz przekazał 

informację  z rozmów i działań jakie Burmistrz (Urząd) prowadzi ze wszystkimi stronami zaangażowanymi  

w budowę Zakładu Przyrodoleczniczego. W szczególności 2 podmioty: wykonawca inwestycji (czy 

wykonawca będzie się ubiegał o odszkodowanie w związku z kilkumiesięcznym przestojem). Jak obecnie 

przebiegają rozmowy i działania z Urzędem Marszałkowskim – szczególnie warunki dalszego korzystania  

z dotacji, terminy wykonania umów i jak obecnie wyglądają stosunki z Urzędem Marszałkowskim. Zwrócił 

się  z prośbą, by kopię pism pomiędzy tymi instytucjami (wykonawca inwestycji – Urząd Marszałkowski)  

oraz kopię umowy z nowym wykonawcą dokumentacji przesłać przed sesją na e-mail.   

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                     Janina Pietrewicz      

 


